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Yrkande angående – Underlag för 
kompletterande budget oktober 2024 samt 
Göteborgs Stads vatten- och avloppstaxa för 
år 2025, Göteborgs Stads avfallstaxa för år 
2025 och Göteborgs Stads taxa för 
verksamhet enligt miljöbalken 

Förslag till beslut 
I kommunfullmäktige:  

1. 5 miljoner kronor tilldelas Idrotts- och föreningsnämnden för att säkerställa 
framdrift i tillämpningen av miljö- och klimatsmarta konstgräsplaner.    

2. 15 miljoner kronor avsätts kommuncentralt för avrop av Socialnämnd Sydväst för 
ökade kostnader gällande anvisningsboende. Hemställan från socialnämnd 
Sydväst om utökad budgetram om 2024 anses besvarad.  

3. Nämnden för funktionsstöds kommunbidragsram höjs med 6 mnkr och Äldre 
samt vård och omsorgsnämnden kommunbidragsram sänks med 6 mnkr enligt 
förslaget i tjänsteutlåtandet för reglering av gränssnittsärenden. 

4. Kretslopp och vattennämndens förslag till föreskrift för VA-taxa, i enlighet med 
nämndens bilaga 4, fastställs och gäller från och med 1 januari 2025. 

5. Kretslopp och vattennämndens förslag till prislista för brukningstaxa för vatten 
och avlopp, i enlighet med nämndens bilaga 1 (Alternativ A), fastställs och gäller 
från och med 1 januari 2025. 

6. Kretslopp och vattennämndens förslag till prislista för anläggningstaxa för vatten 
och avlopp, i enlighet med nämndens bilaga 1 (Alternativ A), fastställs och gäller 
från och med den 1 januari 2025. 

7. Kretslopp och vattennämndens förslag till avfallstaxa för 2025, i enlighet med 
nämndens bilaga 1, fastställs och gäller från och med 1 januari 2025. 

8. Reviderat förslag till taxa för miljö- och klimatnämndens verksamhet enligt 
miljöbalken i enlighet med bilaga 3 godkänns med undantaget att den del i taxan 
som gäller avgift för anmälan av vattenverksamhet tillämpas först när 
Länsstyrelsen har beslutat att överlåta tillsynsansvaret till kommunen.  

9. Avsättning för allmän reserv minskas med 20 miljoner kronor för att finanserna 
förslagen i yrkandet. 

Yrkandet 
I takt med att fler planer konverteras till konstgräs och nya byggs blir planernas miljö- 
och klimatbelastning en större fråga. Göteborgs stad har mindre projekt där olika former 
av infill (granulat) prövas. Dessa mindre pilotprojekt har dock inte skalats upp, även om 
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föreningar vill bidra i miljö- och klimatarbetet. Centerpartiet vill därför att Idrotts- och 
föreningsnämnden säkerställer framdriften av mer miljö- och klimatsmarta 
konstgräsplaner. Det kan med fördel ske i nära samarbete med föreningslivet exempelvis 
genom att föreningarna får möjlighet att ansöka om medel för ändamålet.   

Socialnämnden Sydväst har hemställt om ökad finansiering för 2024 för att säkra 
möjlighet till boende för folkbokförda flyktingar från Ukraina. I Centerpartiets förslag till 
kompletteringsbudget tillförs därför 15 miljoner kronor för att täcka kostnaderna under 
2024. Frågan om framtida finansiering och på vilket sätt frågan ska hanteras är under 
utredning.  

VA-kollektivet står inför stora prisökningar både vad gäller anläggnings- och 
brukningstaxa. Kretslopp- och vattennämnden har i sitt underlag tagit ställning mellan två 
olika alternativ och landat i alternativ A. Vilket är den med högre procentuell uppräkning 
av taxorna. Centerpartiet ser oroande på kostnadsutvecklingen inom VA-kollektivet och 
anser att nämnden snarast bör komma tillbukt med sin kostnadsutveckling. I detta läge 
väljer vi dock att gå på nämndens föreslagna nivåer för att inte ytterligare skjuta 
kostnader på framtiden.  

Taxenivån för avfalls-kollektivet föreslås justeras upp avsevärt för att säkerställa 
bibehållen ambitionsnivå för avfallsverksamheten. Justeringen behövs även för en fortsatt 
utbyggnad för att klara av insamlingskraven avseende förpackningar och matavfall samt 
att ett tillkommande lagstadgade ansvar för att textil. För Centerpartiet är det tydligt att de 
nya reglerna skjuter kostnader från Förpacknings- och tidningsindustrin (FTI) till 
konsumenterna, i detta fall avfallskollektivet.  

Länsstyrelsen i Västra Götalands län har tillfrågat Göteborgs stad om överlåtelse av 
tillsynsansvar över viss vattenverksamhet enligt 11 kap. miljöbalken (1998:808). Om 
Göteborgs stad tar över ansvaret skulle det enligt tjänsteutlåtandet innebära väsentligen 
högre kostnader för flera av de berörda verksamhetsutövare, detta då Länsstyrelsen som 
har tillsynen idag, till stor del skattefinansierar tillsynen. Centerpartiet vill att dessa 
kostnader utreds innan ett övertagande blir aktuellt och anser därför att den del i taxan 
som gäller avgift för anmälan av vattenverksamhet tillämpas först när Länsstyrelsen har 
beslutat att överlåta tillsynsansvaret till kommunen (se bilaga3).  

 

 

 

 

Bilagor  
1. Kretslopp och vattennämndens handlingar 2024-09-18 § 188 
2. Kretslopp och vattennämndens handlingar 2024-09-18, § 189 
3. Reviderat förslag Göteborgs Stads taxa för verksamhet enligt 

miljöbalken 
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